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Darłowo, dnia 30 grudnia 2013 roku 
BR.0002.14.2013 
 

Protokół Nr XLII/2013 
z XLII Sesji (nadzwyczajnej) VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1140. 

Nieobecny Pan Mirosław Gałuszkiewicz – Radny Rady Gminy Darłowo, usprawiedliwiony. 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 12 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Nieobecna Pani Jolanta Janicka – Radna Rady Gminy Darłowo.  
Spóźniony Pan Łukasz Staniszewski – Radny Rady Gminy Darłowo.  
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XLII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 30 grudnia 2013 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo;  
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo;  
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Rady Powiatu w Sławnie, Koordynator Samorządowy;  
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pan Marceli Glaza –Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach.  
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./ .  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego.  
W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych, głosując większością: 
10 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
2 głosów wstrzymujących. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 

obecnych na sesji, że dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia               
8 marca 1990 o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 594, z późn. 
zm.) na wniosek Wójta Gminy Darłowo. Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że art. 
20 ust 3 cytowanej ustawy obliguje Przewodniczącego Rady do obowiązku zwołania sesji na 
dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek Wójta Gminy Darłowo 
o zwołanie sesji nadzwyczajnej został złożony w dniu 27 grudnia 2013 roku w Referacie 
Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Wobec powyższego sesja została zwołana zgodnie                     
z obowiązującymi przepisami prawa.  
/wniosek Wójta Gminy Darłowo o zwołanie sesji nadzwyczajnej Rady Gminy stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

Ad. 1.2. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał obecnym 
że jest to sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym, na wniosek, wobec czego dodatkowym 
warunkiem dokonania zmiany w porządku obrad jest przede wszystkim zgoda wnioskodawcy 
na tę zmianę. Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy 
ktoś z Państwa Radnych lub Wójt chciałby zgłosić zmiany do porządku obrad.  
Nikt wniosku o zmianę porządku obrad nie zgłosił.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 

1.1. Stwierdzenie kworum. 
1.2. Ustalenie porządku obrad.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
2.1. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2013. Druk Nr 1/2013XLII 
2.2. Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie                  
w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.  
Druk Nr 2/2013XLII 
2.3. Rozpatrzenie uchwały w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Krupach. 
Druk Nr 3/2013XLII 
2.4. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia 
funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. Druk Nr 4/2013XLII 
2.5. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – Gospodarka wodno-
ściekowa. Druk Nr 5/2013XLII 

3. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
4. Zamknięcie obrad.  
 
Wobec powyższego Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał 
pod głosowanie porządek obrad. 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
12 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących”. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie.  
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XLII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.1. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2013. Druk Nr 1/2013XLII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy, które nie wygasają                         
z upływem roku budżetowego 2013 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 

 
„Uchwała Nr ………     2013 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ……… 2013 roku 
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w  sprawie wykazu wydatków budżetu gminy, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2013.   
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r.      
Nr 142, poz. 1591, z 2002 r. Nr 23 poz.220, Nr 62 poz. 558, Nr 113 poz. 984, Nr 153 poz. 1271, Nr 214 poz. 
1806, z 2003 r. Nr 80 poz. 717, Nr 162 poz. 1568, z 2004 r. Nr 102 poz. 1055, Nr 116 poz. 1203, Nr 167, poz. 
1759, z 2005 r. Nr 172 poz. 1441, Nr 175 poz. 1457, z 2006 r. Nr 17 poz. 128, Nr 181 poz. 1337, z 2007 r. Nr 48 
poz. 327, Nr 138 poz. 974, Nr 173 poz. 1218, z 2008 r. Nr 180 poz. 1111, Nr 223 poz. 1458, z 2009 r. Nr 52 poz. 
420, Nr 157 poz. 1241, z 2010 r. Nr 28 poz.142 i 146, Nr 40 poz. 230, Nr 106 poz. 675, z 2011 r. Nr 21, poz. 113, 
Nr 117 poz. 679, Nr 134, poz. 777, Nr 149, poz. 887, Nr 217, poz. 1281, z 2012 r. poz. 567) oraz art. 263 ust. 2              
i 5 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2009r. Nr 157, poz. 1240, z 2010r. Nr 28, 
poz. 146, Nr 96, poz. 620, Nr 123, poz. 835, Nr 152, poz. 1020, Nr 238, poz. 1578, Nr 257, poz. 1726 z 2011r. 
185, poz. 1092, Nr 201, poz. 1183, Nr 234, poz. 1386, Nr 240, poz. 1429, Nr 291, poz. 1707) Rada Gminy 
Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Ustala się wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2013 oraz określ ostateczny termin 
ich dokonania: 
1) „Wykonanie montażu platformy schodowej w Zespole Szkół Nr 2 w Starym Jarosławiu – 3.02.2014 r. 

§2. 
Ustala się plan finansowy wydatków, o których mowa w §1, stanowiący załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały. 

§3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 

 
Uzasadnienie: 
„Tworzy się wydatki, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2013 na rozpoczęte zadanie inwestycje, 
polegające na wykonaniu widny przychodowej dla osób niepełnosprawnych w budynku gminnym użytkowanym 
przez Zespół Szkół Nr 2 w Starym Jarosławiu, ze względu na dostarczenie urządzeń montażowych w późniejszym 
terminie nie mogą być zakończone do 31 grudnia roku budżetowego.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że zgodnie z jego oświadczeniem, chociaż materiały, 
które otrzymali Radni nie miały opinii prawnej, to w tej chwili są na sesji druki z opinią 
prawną i zainteresowani mogą je zobaczyć. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj jest przedostatni 
dzień roku zarówno kalendarzowego, jak i budżetowego, finansowego. Pan Wójt powiedział, 
że jak mało który rok, ten rok gmina kończy mając wszystko zapłacone gotówką, ale też jest 
takie zadanie, które wyszło w trakcie tego roku, mianowicie zrobienie windy dla uczniów, 
którzy uczęszczają do Szkoły w Starym Jarosławiu. Pan Wójt powiedział, że ta szkoła ma 
piętro i żeby się przemieszczać trzeba po schodach dzieci nosić. Pan Wójt powiedział, że 
Gmina ma zawartą umowę na to zadanie, ale wykonawca nie może wykonać w terminie tego 
wszystkiego. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że są zarezerwowane 
środki finansowe na zapłacenie tego wszystkiego, a zgodnie z procedurą i sprawami 
formalnymi jest konieczne podjęcie takiej uchwały żeby można było zapłacić, tym bardziej, 
że w budżecie na rok przyszły tego zadania nie mamy. Pan Wójt powiedział, że jest to 
praktycznie formalność, ale rzecz bardzo potrzebna dla takich osób niepełnosprawnych jak 
między innymi Wójt i osoby jeżdżące wózkami, które będą mogły być niezależne. Pan Wójt 
uzasadniając prosił Wysoką Radę o podjęcie tej uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to kosztuje 

59 040,00 zł.  
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Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2013. 
/Uchwała Nr XLII/361/2013 Rady Gminy Darłowo w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy, które nie 
wygasają  z upływem roku budżetowego 2013 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie                  
w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.  

Ad. 2.2.  

Druk Nr 2/2013XLII 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie w ramach 
wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu/ 
 

„Uchwała Nr …………… 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………………….. 

 
w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie w ramach wieloletniego programu „ Pomoc państwa               
w zakresie dożywiania”  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 
594, poz. 645 i poz. 1318) , art.. 17 ust. 1 pkt 3 i pkt 14 i art. 96 ust. 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 
społecznej ( Dz. U. z 2013 r. poz. 182 i poz. 509), w związku z uchwałą Nr 221 Rady Ministrów z dnia                        
10 grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwowa w zakresie dożywiania” na lata 2014- 2020 (Monitor Polski z dnia 17 grudnia 
2013 r. poz. 1024) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Podwyższa się wysokość kryterium dochodowego uprawniającego do nieodpłatnej pomocy w zakresie 
dożywiania do 220% kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 z dnia 12 marca 2004 r.              
o pomocy społecznej. 

§2. 
Ustala się zasady odpłatności dla osób samotnie gospodarujących i osób w rodzinie za pomoc przyznawaną                  
w formie posiłku. 

§3. 
Uzależnia się wskaźnik odpłatności dla osoby samotnie gospodarującej i dla osób w rodzinie od wysokości 
przekroczenia 220% kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 i 2 ustawy z dnia                  
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej.  

§4. 
Ustala się odpłatność za pomoc przyznaną w formie posiłku według poniższej tabeli: 

Tabela kryterium dochodowego i odpłatności 
Procent kryterium dochodowego określonego w art. 8 
ust. 1 i 2 ustawy o pomocy społecznej 

Wskaźnik odpłatności ustalony jako % ceny posiłku 

do 220% nieodpłatnie 
powyżej 220% 100% 

§5. 
W szczególnie uzasadnionych przypadkach na wniosek osoby zainteresowanej lub pracownika socjalnego, po 
przeprowadzeniu rodzinnego wywiadu środowiskowego można odstąpić od żądania zwrotu części lub całości 
ustalonej kwoty odpłatności za przyznaną pomoc w formie posiłku. 

§6. 
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Traci moc uchwała Nr XXXII/409/2006 Rady Gminy Darłowo z dnia 29 września 2006 roku w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego w ramach programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” oraz określenia odpłatności za pomoc w formie posiłku oraz uchwała XXVI/227/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 12 listopada 2012 roku w sprawie zmiany uchwały  Nr XXXII/409/2006 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 29 września 2006 roku w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w ramach programu wieloletniego 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” oraz określenia warunków odpłatności za pomoc w formie posiłku. 

§7. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§8. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

(Spóźniony Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo przyszedł na sesję) 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały wraz                   

z uzasadnieniem powiedział, że każdy ten druk dostał, więc powie dlaczego to się pojawiło. 
Pan Wójt powiedział, że dotąd obowiązywał taki program rządowy „Pomoc państwa                    
w zakresie dożywiania”, który kończy się w tym roku. od nowego roku będzie obowiązywał 
nowy program. Pan Wójt powiedział, że dotychczasowy program uchwalony był jeszcze za 
rządów Pana Premiera Kaczyńskiego i był dla ludzi. Pan Wójt powiedział, że z tego programu 
Gmina dużo skorzystała i chyba w milionach liczone są pieniążki. Pan Wójt powiedział, że to 
zadanie wykonywał głównie GOPS, ale i tez Gmina, dlatego też szkoły są wyposażone w te 
pomieszczenia i różne urządzenia, które pomagają i ułatwiają to dożywianie, tak samo                    
w świetlicach. Skończył się ten program. Pan Wójt powiedział, że Rada Ministrów uchwaliła 
10 grudnia bieżącego roku uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania 
na lata 2014-2020 i zmieniła kryterium, które określa komu pomagać. Pan Wójt powiedział 
wprost, że ta uchwała budzi kontrowersje u prawników, ale po rozmowach Pan Wójt poprosił 
ich o umożliwienie podjęcia tej uchwały, ponieważ nie jest zakazane, to co tu się uchwala, co 
nie jest zapisane w tym projekcie za rządów Tuska, który obecnie jest.  Pan Wójt powiedział, 
że nic nie stoi na przeszkodzie, aby to co do tej pory się sprawdziło, aby to dalej w jakiś 
sposób kontynuowali. Pan Wójt powiedział, że przyjęcie tej uchwały z 10 grudnia 2013 roku 
powoduje to, że według szacunków w gminie około stu, stu trzydziestu dzieci już by musiało 
płacić za dożywianie. Pan Wójt powiedział, że niby to nie są duże pieniądze, ponieważ                      
w skali miesiąca ta dopłata wynosi w granicach 50 – 55 zł. Pan Wójt powiedział, że 
oczywiście państwo przyjęło kryterium 150 % do średniego dochodu. Pan Wójt powiedział, 
że w Gminie było do 220 % co umożliwiało, że więcej dzieci mogło z tego skorzystać i to się 
udało, że część dzieci płaci, a pozostali jedzą za dopłatą gminy i państwa. pan Wójt 
powiedział, że 200 i 220 % tę sprawę załatwiają. Pan Wójt powiedział Radnym, że nie jest to 
zapisane w uchwale Rady Ministrów, ale jak nie jest zapisane a Gminę stać, to jeśli sobie 
policzyć 50 zł miesięcznie pomnożone przez 100 dzieci to wychodzi 5000 – 5500 prawie 
6000 zł i razy 10 miesięcy to daje 60 000 zł. Pan Wójt powiedział, że można to zaokrąglić 
nawet do 100 000 zł. pan Wójt powiedział, że warto nowy rok rozpocząć ze spokojem                       
i dlatego ta sprawa jest taka pilna, ponieważ obowiązuje od przyszłego roku. pan Wójt 
powiedział, że jeśli pan Wojewoda to uchyli, to trudno, ale niech władze Gminy nie skażą 
dzieci żeby jedni jedli, a grupa osób stała i patrzyła na to wszystko. Pan Wójt powiedział, że 
nasze społeczeństwo jest w większości biedne, a nieraz dzieci dostają pieniądze od babci czy 
kogoś innego, żeby i one skorzystały. Pan Wójt powiedział, że gmina ma swój punkt, który 
robi te posiłki, które są bardzo smaczne. Pan Wójt powiedział, że mieszczą się w tych 
zasadach, które są podane do wsadu kotła. Pan Wójt powiedział, że dlatego też uważa, że to 
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się mieści w możliwościach naszej Gminy, aby 100 000 zł dopłacić i już nie robić następnego 
pretekstu do kolejnej niepotrzebnej dyskusji. Pan Wójt powiedział ponadto, że jeśli uchwała 
nie będzie przyjęta, ponieważ Pan Wojewoda dopatrzy się tu jakiś niuansów, gdyż patrzy na 
wszystko co samorząd uchwali, zdaniem Pana Wójta warto tę sprawę przyjąć bo to się 
sprawdziło. Pan Wójt powiedział, że większość tych posiłków przygotowywanych jest                    
w Punkcie Przygotowywania Posiłków w Bobolinie i w Szkole w Dobiesławiu. Pan Wójt 
przypomniał, że jak była zmiana szkoły z publicznej na społeczną, to był ten problem, że jak 
społeczna to trzeba liczyć pieniądze czy wystarczą i jednak wystarczyły. Pan Wójt 
powiedział, że oczywiście było to z problemami, ale się to jednak udało i chciałby aby to 
zachować i taką próbę podjąć, dlatego ponownie prosił Wysoką Radę o podjęcie tej uchwały.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy do 150 % dochodu, 

czy pozostanie tek jak było. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że nie, ponieważ 

dotąd było … 
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że do 220 %. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że do 220 %, a teraz 

jest zapisane 150 %, a to oznacza obniżony próg.  
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że rozumie to,                       

i upewnił się czy do tego 150 % dostanie dopłatę? 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jak premier chce. 

Pan Wójt powiedział, ze ponieważ Gmina Darłowo korzysta z tego programu, i do niego 
przystąpiła, co trwa kilka lat. Pan Wójt powiedział, że to jest taki myk prawny, że to nie jest 
zapisane, czyli szukanie od kogoś innego pieniędzy. Pan Wójt powiedział, że gmina nie 
będzie do państwa się zwracać, tylko ma w jednogłośnie uchwalonym budżecie 
zarezerwowane pieniądze na pomoc w dożywianiu. Pan Wójt powiedział, że jeśli ich 
zabraknie, to będzie tak to robione, żeby do końca roku wystarczyło. I to w pierwszej 
kolejności – dodał Pan Wójt.   

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał jaki procentowy udział 
był dotychczas do tych 220 %. Ile dawało Państwo, a ile Gmina, ponieważ część była 
finansowane przez Gminę.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że prosi panią 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, żeby się wypowiedziała jeśli pamięta, 
ponieważ nie chciałby wprowadzić w błąd.  

Pani Ewa Szymczak Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                        
w Darłowie powiedziała, że ponad dwieście tysięcy ze środków własnych było dołożone                    
a ponad trzysta dokładał budżet państwa.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że łącznie zamykało się 
to w granicach sześciuset tysięcy złotych.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy tera będzie urząd 
płacił więcej niż trzysta tysięcy.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że praktycznie będzie 
to samo, ponieważ poprzez to przyjęcie uchwały po prostu wykonają swoje pieniądze, a ile 
kosztował obiad tyle tez kosztuje, tylko kto za to płaci. Pan Wójt powiedział, że dlatego 
proponuje ten projekt uchwały, żeby tego nie musieli płacić rodzice. Kwota ma być ta sama, 
tylko ta gminna ma być w granicach do stu tysięcy złotych.  

Pani Ewa Szymczak Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                        
w Darłowie dopowiedziała, że są także posiłki bez obiadu, co dopłaca państwo w całości, 
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czyli około stu trzydziestu tysięcy dodatkowo dostają na to dożywianie. Oprócz tego do stu 
pięćdziesięciu procent.  

 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie przyjęcie tego             
w tym roku spowodowałoby, że cały rok by uciekł.  

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku 

kolejnych głosów w dyskusji, zamknął dyskusję i przypomniał, że rada Gminy Obraduje                            
w 13 osobowym składzie.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę 
/Uchwała Nr XLII/362/2013 RADY Gminy Darłowo w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie                
w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.3.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Krupach.  

  

Druk Nr 3/2013XLII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Krupach stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 

 
„Uchwała Nr ……….. 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………………. 

 
w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Krupach 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 o samorządzie gminnym /tekst jednolity: 
Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591, z późn. zm./, art. 13 ust. 1 o art. 37 i ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 
roku  o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm./ Rada 
Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Wyraża się zgodę na użyczenie w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony składowiska odpadów                          
z instalacją, położonego w miejscowości Krupy 72, zlokalizowanego na działkach: działka zabudowana nr 394/2 
o pow. 0,1 ha, działka zabudowana nr 394/4 o pow. 1,05 ha, działka o nr 397/1 o  pow. 0,25 ha, działka o nr 
397/2 o pow. 0,19 ha, działka o nr 397/3 o pow. 0.13 ha, działka o nr 398/3 o pow. 0,08 ha, działka o nr 398/5               
o pow. 1,83 ha, działka o nr 398/7 o pow. 0,01 ha, działka o nr 394/7 o pow. 2,90 ha, Gminnemu Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. w Krupach.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem 01 stycznia 2014r.”  
 
Uzasadnienie: 
„Zgodnie z art. 136 ustawy z dnia 14 grudnia 2012 r. o odpadach (Dz. U. 2013, poz. 21 ze zmianami) 
zarządzającym gminnym składowiskiem nie może być jednostka sektora finansów publicznych.  
W związku z powyższym gmina powierza wykonanie praw i obowiązków zarządzającego gminnym składowiskiem 
odpadów Gminnemu Zakładowi Gospodarki komunalnej sp. z o.o. w Krupach na zasadach określonych                       
w ustawie z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej (Dz. U. z 2011 r. Nr 45, poz. 236).” 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że według opinii prawników przy użyczeniu terenu 
Gminy nie jest konieczna uchwała Rady Gminy. Niemniej jednak Pan Wójt ma odmienne 
zdanie. Pan Wójt powiedział, że może korzystać z czasu określonego do trzech lat, chciałby 
jednak żeby ta sprawa było załatwiona przez Najwyższe Władze Gminy. ponadto Pan Wójt 
wyjaśnił dlaczego ten temat jest taki pilny. Mówca powiedział, że wynika to stąd, że do 20 
stycznia ma prawo użytkować to składowisko nasz zakład budżetowy – GZUP. Pan Wójt 
przypomniał o przepisach, że miało być to wszystko rozstrzygane w formie przetargu, czy to 
na zbieranie, czy składowanie odpadów, czy innej formie. Pan Wójt powiedział, ze uważa, że 
tym bardziej, że poczyniono działania żeby stworzyć podmiot komercyjny pod nazwą: 
Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Krupach, aby dysponowała tym 
składowiskiem w dalszym ciągu gmina i nie oddawać tego w inne ręce. Z tego względu, że 
Gmina poniosła tam bardzo duże nakłady. Pan Wójt przypomniał, że w związku ze 
stanowiskiem samorządu województwa zachodniopomorskiego składowisko to jest 
składowiskiem tymczasowym tak jak i w sławnie. Pan Wójt powiedział, że owe składowisko 
jest po kontroli, spełnia wymogi. Pan Wójt powiedział, że Gmina powinna mieć to w swojej 
gestii. Pan Wójt dodał, że ta Sp. z o. o. w Krupach to jest spółka gminna, gdzie gmina ma 100 
% udziału. Mówca powiedział, że spółka ta spełnia wymogi zawarte w przepisach 
związanych z wprowadzeniem tej tzw. ustawy śmieciowej. Pan Wójt powiedział, że sprawę 
śmieciową można podzielić na takie dwa etapy jak 1) zbieranie i 2) składowanie odpadów. 
Pan Wójt przypomniał, że gmina pozyskała w Krupach trzy ha ziemi od Burmistrza Miasta 
Darłowo w zamian za park, który mieścił się przy „starym urzędzie”. Pozyskany teren 
umożliwia to, że składowisko może być rozbudowane i spełniające wymogi. Pan Wójt 
powiedział, że w Krupach lokalizowane są tylko śmieci czy odpady stałe zbierane z terenu 
Gminy. pan Wójt powiedział, że nie wpuszczają tam nikogo, ponieważ gdyby wpuścili 
Miasto, to dzisiaj ta kwatera byłaby zasypana a ze śmieciami nie są żarty, ponieważ trzeba 
spełnić pewne wymogi i odzyskać też odpady, co musi być wykonywane w sposób 
kontrolowany. Pan Wójt powiedział, że od 2 stycznia to wszystko będzie tak już 
zorganizowane, bo jest też Rada Nadzorcza, Prezes Zarządu i członek zarządu pełniąca 
funkcję głównego księgowego. Pan Wójt powiedział, że skład jest unormowany, a spółka 
zarejestrowana i mieści się to w ich zakresie działalności. Pan Wójt powiedział, żeby mieć 
coś gotowego trzeba będzie trochę pieniędzy tam doinwestować, żeby ta segregacja była 
automatyczna i przygotować trochę pracy dla GZUP. Pan Wójt powiedział, że myśli, że to 
jest zabezpieczenie dla własnych interesów gminy na kilka ładnych lat. Podsumowując Pan 
Wójt powiedział, że jest to mienie, które powinno być w gestii Gminy i dlatego tez niech to 
będzie w gestii spółki gminnej. Pan Wójt na zakończenie powiedział, ze do projektu uchwały 
załączył wzór umowy użyczenia.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ta spółka gminna 

będzie się zajmowała segregacją i też zbiorem odpadów?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że tak.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że czyli te dwie pozycje 

tylko.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że nie tylko. Pan 

Wójt mówiąc o akcie założycielskim, gdzie podany jest zakres usług powiedział, że 
praktycznie będą realizowane wszystkie zadani, które związane są z naszą gminą związane                
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z realizacją potrzeb mieszkańców. Pan Wójt powiedział, że jest to podmiot komercyjny                  
w związku z czym nie będzie takich zleceń jak do zakładu budżetowego. Pan Wójt 
powiedział, że władze Gminy wbrew temu co zarządziła pani Zyta Gilowska uważają, że 
zakład budżetowy jest potrzebny i na ile to możliwe będzie on w dalszym ciągu 
funkcjonował, czyli praktycznie będą dwie firmy.  

Nikt więcej nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosami przeciw, i 
0 głosami wstrzymującym, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie użyczenia składowiska odpadów                 
w Krupach.  
/Uchwała Nr XLII/363/2013 Rady Gminy Darłowo w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Krupach 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.4.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia funkcji 
członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej                               
i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. Druk Nr 4/2013XLII 

  

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia funkcji członka 
Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 

 
„Uchwała Nr 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia 30 grudnia 2013 roku 

 
w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Sławnie. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594, ze 
zm.) w związku z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ograniczeniu prowadzenia działalności 
gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne   (Dz. U. z 2006 r. Nr 216, poz. 1584, ze zm.) Rada Gminy 
Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Zgłasza się Wójta Gminy Darłowo Franciszka Kupracza do objęcia funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Sławnie. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem i powiedział, że jest także członkiem Darłowskiej Lokalnej Grupy 
Rybackiej. Pan Wójt powiedział, że chodzi o to, że Gmina Darłowo jest wspólnikiem 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. 
Pan Wójt powiedział, że to powstało między innymi w takim czasie, gdy MPGKiM Sp. z o. o. 
w Sławnie chciało rozbudować swoje składowisko odpadów  w Gwiazdowie, a Gmina 
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Darłowo wtedy nie miała unormowanej sytuacji z naszym wysypiskiem, które w pierwszej 
Werski miało być do likwidacji, ale wówczas podjęte także zostały takie działania, żeby tak 
nie było, a wręcz, żeby to nasze wysypisko funkcjonowało. Pan Wójt powiedział, że ma takie 
stanowisko władz samorządowych województwa, że umożliwiły działalność. Pan Wójt 
powiedział, że Gmina jest wspólnikiem, który ma tych głosów bardzo mało, bo gro głosów               
w tej spółce ma Burmistrz Sławna. Nie tak dawno temu odbyło się Walne Zgromadzenie tej 
spółki, na którym zgodnie z obowiązującymi zasadami zaszła konieczność wytypowania do 
Rady Nadzorczej jednego przedstawiciela z Gminy Darłowo i Gminy Sławno. Taki 
przedstawiciel w Radzie Nadzorczej musi mieć uprawnienia, to nie może być pierwsza lepsza 
osoba. Może być to prawnik, lub osoba, która złożyła egzamin. Pan Wójt powiedział, że 
złożył egzamin przed Ministrem Skarbu i takie uprawnienia ma. Pan Wójt powiedział, że jego 
celem było porozumienie z Wójtem Gminy Sławno, żeby oni dali swego przedstawiciela do 
tej Rady Nadzorczej, ponieważ jest to na ich terenie. Pan Wójt powiedział wprost, że tam 
nieporozumienia czasem, ponieważ śmieci są z miasta na terenie Gminy i trzeba płacić za to. 
Pan Wójt powiedział, że zaproponował Wójtowi Gminy Sławno aby złożył takiego 
przedstawiciela. Z kolei Wójt Gminy Sławno odpowiedział, że na razie nie ma takiej 
propozycji. Pan Wójt powiedział, że w związku z tym pan Wójt Gminy Sławno zwrócił się do 
Wójta Gminy Darłowo z taką propozycją czy byłby tym przedstawicielem, ponieważ ma takie 
uprawnienia. Pan Wójt powiedział, że złożył taką deklarację na tym zebraniu wspólników                  
w związku z taką koniecznością. Pan Franciszek Kupracz powiedział, że jeśli Gmina Sławno 
będzie miała taką osobę, to z miłą chęcią ustąpi. Pan Wójt powiedział, że jest też taka rzecz, 
że oni powinni pilnować tego wysypiska. Pan Franciszek Kupracz jako Wójt powiedział 
także, że uważa, że gmina powinna być też wspólnikiem w tej spółce z tego względu, że my 
tych wszystkich odpadów nie zagospodarujemy. Pan Wójt powiedział też o powiązaniach                 
z wysypiskiem w Sianowie, które prowadzi MPGK Koszalin. Pan Wójt powiedział, że są 
różne odpady i na naszym wysypisku takich składować więc trzeba mieć alternatywę 
rozwiązań. Pan Wójt wyjaśnił także dlaczego ta uchwała się pojawiła. Mówca powiedział, że 
w grudniu odbyło się Walne Zgromadzenie Wspólników, które przyjęło go na członka Rady 
Nadzorczej. Niemniej jednak jest ustawa antykorupcyjna, która określa co Wójt może. Pan 
Wójt powiedział, że aby nie miał kłopotów to prawnicy doszli do tego, że potrzebna jeszcze 
jest uchwała Gminy do tego, że Rada Gminy deleguje go jako członka Rady Nadzorczej. 
Dlatego ten przedstawiony projekt uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Jan Górski zgłosił się z prośba o udzielenie mu głosu, ponieważ uważa, że Pan 

Wójt uszczupli swoje działanie na terenie Gminy na rzecz działania na rzecz Spółki.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo nie był chętny udzielić 

głosu Przedmówcy, jednak wnioskodawca sesji pan Wójt przyzwolił na te wypowiedź.  
Pan Jan Górski powiedział, że rozpatrywana jest uchwała, która została rzucona 

Wysokiej Radzie dzisiaj lub wczoraj. Pan Jan Górski prosił Pana Przewodniczącego, aby nie 
łamał kanonu spotkań posiedzeń Rady Gminy i niech punkt dotyczący trybuny obywatelskiej 
wysuwa przed punktami w sprawie przyjęcia uchwał, ponieważ nie potrzebuje łaski, żeby 
ktoś udzielał mu przyzwolenia na zabranie głosu przed podjęciem uchwały. Pan Jan Górski 
powiedział, że Pan Wójt potrzebuje rękojmi ze strony Rady, która to za chwilę ma Panu 
Wójtowi dać tę rękojmię.  Pan Jan Górski powiedział, że rada da te rękojmie uczestniczenia       
w kolejnych posiedzeniach spółki. pan Jan Górski powiedział, że Gmina Darłowo jest tak 
obarczona obowiązkami, że wystarczy już obowiązków dla Wójta, który już wiąże ledwo 
koniec z końcem i jest na tyle dobrze uposażony, że ta skromna dieta z tej spółki go nie 
zbawi. Mówca powiedział, że może znajdzie się w naszym otoczeniu człowiek godny 
reprezentowania Gminy Darłowo w tejże spółce. Pan Jan Górski powiedział, że jest kilka 
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osób z uprawnieniami, że to nie jest tak, że tylko Pan Wójt je posiada. Pan Jan Górski 
powiedział, że nie jest to sprawa aż tak śpieszna, żeby ją w trybie nadzwyczajnym uchwalać. 
Mówca powiedział, żeby może jeszcze to przedyskutować i prosił, o rozpatrzenie tego                    
w swoich sumieniach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział panu 
janowi Górskiemu, że sesja zwołana jest w trybie nadzwyczajnym, czyli na wniosek, dlatego 
trybuna obywatelska jest w tym punkcie, w którym wnioskodawca to ustalił.  

Pan Jan Górski powiedział, że wnioskodawca już po raz kolejny ten sam numer 
wykręca, ze w bardzo ważnych sprawach przesuwa trybunie i to jest bez znaczenia. Pan Jan 
Górski powiedział, że opuścił pracę zawodową, rodzinę, żeby brać udział przed uchwaleniem 
a nie po.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Wysokiej Rady, że 
wypowiedź Pana Sołtysa to w dalszym ciągu jest szukanie dziury w całym. Pan Wójt 
powiedział, że tak to odbiera. Pan Wójt powiedział, także, że ta Rada zwołana jest do 
załatwienia określonych spraw, które wymagają czasu. Poza tym pan Wójt powiedział, że po 
zebraniu wspólników w Sławnie Prezes Ścigała zrobił dokumenty do sądu i między innymi 
tam są złożone wymagane dokumenty niezbędne i prezes ma to wyjaśnić, dlatego ta sprawa. 
Pan Wójt powiedział, że jeśli ktoś uważa, że ktoś inny może być to nie ma nic przeciwko 
temu.  Pan Wójt powiedział, że gmina ma też problem z członkiem Rady Nadzorczej i nie jest 
tak jak Pan Sołtys w swojej radosnej twórczości to widzi, że można kogoś znaleźć do Rady 
Nadzorczej, bo gmina szukała i szuka do dziś po ustąpieniu Pana Jabłońskiego w gminnej 
spółce. Pan Wójt powiedział, że komentarze na temat jego osoby są, ale on sobie da radę, bo 
jest nie tylko tu, ale też uprawia 40 ha ziemi. Pan Franciszek Kupracz powiedział panu Janowi 
Górskiemu, żeby zajął się lepiej swoimi sprawami. Pan Wójt powiedział, że z obowiązku 
chce gminę reprezentować i złożył deklarację. Pan Wójt powiedział, ze Gmina Sławno ma 
więcej tam do powiedzenia, tym bardziej, ze wysypisko znajduje się na terenie Gminy 
Sławno, a i z tego tytułu Gmina Sławno bierze podatki i też patrzy na cenę. Pan Wójt 
powiedział, że jako przedstawiciel Rady był przeciwny zawyżaniu ilości śmieci na 
składowisko w Gwiazdowie, żeby utrzymać tę cenę niską. Pan Wójt wspomniał, że oni 
ustalili pozorną cenę w wysokości dwunastu tysięcy. Pan Wójt powiedział, że im to odradził, 
ponieważ prędzej, czy później szydło i tak z worka wyjdzie, a jak później dopłacą i z czego? 
Pan Wójt powiedział, że trochę się na tym zna i wie o tym wszystkim. następnie przyznali mu 
rację. Wiadomo, że papier przyjmie wszystko. Pan Wójt powiedział, że jak rok się zamknie, 
to Rada Nadzorcza ma szczególną odpowiedzialność za funkcjonowanie tej jednostki. Pan 
Franciszek Kupracz jeszcze raz złożył ustną deklarację, że jeśli Wójt Gminy Sławno, który go 
prosił do tej Rady Nadzorczej, żeby kandydować, jeśli on znajdzie kogoś do tej Radny 
Nadzorczej to on złoży rezygnację, chociaż kadencja dłużej trwa. Pan Wójt powiedział, że nie 
musi tam być, że jeszcze na chleb ma i nie ma problemu z tym i rade sobie da.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos i zgłosił się Pan Radny Józef Szymacha.  

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie czy w tej Radzie 
Nadzorczej będzie Pan Wójt jako Wójt Gminy czy jako Franciszek Kupracz? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że Wójt Gminy nie ma 
takich uprawnień, a ma uprawnienia Franciszek Kupracz, który jest jednocześnie Wójtem 
Gminy Darłowo.  

Nikt więcej głosu nie zabrał. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
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0 głosami przeciw, i 
0 głosami wstrzymującym, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do 
objęcia funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie 
/Uchwała Nr XLII/364/2013 RADY Gminy Darłowo w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia 
funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp.               
z o. o. w Sławnie stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.5.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – Gospodarka wodno-
ściekowa. Druk Nr 5/2013XLII 

  

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – Gospodarka wodno-ściekowa stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu/ 

 
„Uchwała Nr ……………. 
Rada Gminy Darłowo 
z dnia 30 grudnia 2013 roku 

 
w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowiska, Oś 
Priorytetowa I – Gospodarka wodno – ściekowa. 
 
Na podstawie art. 7 ust. 1 pkt 3 i art. 18 ust. 1 i ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (jednolity tekst: Dz. U. 2013, poz. 594) Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 

§1 
Postanawia się przystąpić do konkursu w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś 
Priorytetowa I – Gospodarka wodno – ściekowa, na dofinansowanie projektu pn. „Budowa kanalizacji 
sanitarnej w miejscowości Rusko”. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.”  
 
Uzasadnienie: 
„Minister Środowiska, jako Instytucja Pośrednicząca dla Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 
ogłosił nabór w trybie konkursowym wniosków o dofinansowanie z Funduszu Spójności w ramach Priorytetu                   
I Gospodarka wodno – ściekowa. Na terenie gminy Darłowo ustanowiona została Zarządzeniem Wojewody 
Zachodniopomorskiego aglomeracja powyżej 15 tys. RLM, w skład której wchodzi również miejscowość Rusko. 
Po wstępnej analizie ilości mieszkańców oraz biorąc pod uwagę istniejący zakład przetwórstwa ryb 
postanowiono przystąpić do konkursu, by uzyskać dofinansowanie na budowę kanalizacji w tej miejscowości.”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest bardzo terminowa, to znaczy, że jeśli 
będzie przyjęty ten projekt uchwały, to jutro podpisze niezbędne dokumenty, które dają 
szanse na pozyskanie tzw. pieniędzy unijnych na budowę kanalizacji. Pan Wójt zgłosił 
autopoprawkę do § 1polegającą na dopisaniu na końcu obecnego zapisu słowa „Gmina 
Darłowo”. Pan Wójt uzasadnił ten zapis wymogiem pełnego brzmienia. Do uzasadnienia Pan 
Wójt dodał, że to są pieniądze unijne i jedne z niewielu, które można wykorzystać. Niemniej 
jednak jest takie obowiązkowe kryterium, które mówi o ilości mieszkańców na kilometr 
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kanalizacji. Pan Wójt powiedział, że w pierwszej kolejności władze Gminy chciały to 
wykorzystać na dalszy ciąg kanalizacji w kierunku do Wicia od krup na ile by się dało, ale 
jeśli policzy się długości kilometrów kanalizacji i liczbę mieszkańców która tam mieszka (bo 
tych, którzy tam przyjeżdżają się nie liczy) to okazuje się, że nie jest spełniony ten warunek 
liczby mieszkańców przypadających na kilometr mieszkańców, a to z kolei od razu niweczy 
pozyskanie tych środków. Następnie wzięto pod uwagę ,żeby pójść w kierunku Starego                     
i Nowego Jarosławia, ponieważ tam jest więcej mieszkańców, ale znów to przeliczenie ilości 
mieszkańców na jeden kilometr tej sieci nie spełnia kryterium. Okazuje się, że to kryterium 
spełnia kanalizacja w Rusku, ponieważ nie jest długa. Pan Wójt powiedział jeszcze, że gmina 
ma praktycznie całą kanalizację na papierze dla całej Gminy i teraz trzeba to tylko realizować. 
Ponadto Pan Wójt powiedział, że maja także pozwolenia na budowę i wszystkie te materiały 
opracowane. Pan Wójt powiedział, że w dalszym ciągu jest zdania, żeby w pierwszej 
kolejności iść w kierunku Wicia, ponieważ tam między innymi też jest rozwinięty zakład 
przetwórstwa rybnego, który ma problemy z zagospodarowaniem ścieków. Pan Wójt 
powiedział, że Gmina chce wykorzystywać te środki i jeśli Wysoka rada przyjmie tę uchwałę 
to jutro Wójt podpisze niezbędne dokumenty dozłocenia wniosku.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał                
o zgłoszonej autopoprawce, którą to poddał pod głosowanie Rady.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosami przeciw, i 
0 głosami wstrzymującym, 
przyjęła autopoprawkę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Jan Górski powiedział do Pana Przewodniczącego, że jeśli wnioskodawca sesji 

pozwoli, to chciałby zabrać w tym momencie głos.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest 

wspaniałomyślny  i zezwala na wypowiedź.  
Pan Jan Górski powiedział Wysokiej Radzie, że po raz kolejny rozpatrywane jest 

coś, na co zwracał uwagę w 2007 roku. Mówca powiedział, żeby zwrócić uwagę na to jak 
jesteśmy punktowani za niezasadność lokalizacji oczyszczalni ścieków w Rusku. Mówca 
powiedział, że będą punktowali przez najbliższe lata ponosząc ten ciężar. Pan Jan Górski 
powiedział, że nie było dobrym budowanie zbiorczej gigantycznej oczyszczalni ścieków              
w Rusku i w tej chwili będzie się doświadczać coraz większych ciężarów tego. Mówca 
podziękował za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówcy     i udzielił głosu Panu Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo, który 
zgłosił się w celu zajęcia stanowiska w przedmiotowej sprawie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Sołtysa Jana 
Górskiego, że o tym czy chcą tu czy tam, to są jeszcze jak Mały Kazio.  

Pan Jan Górski powiedział, że wie doskonale o tym.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuując wypowiedź 

powiedział, że o tym, żeby zlokalizować oczyszczalnię rozwiązując gospodarkę ściekową to 
ma wpływ państwo, które miedzy innymi pewne zasady podało. Pan Wójt powiedział, że 
wybór tego, tej aglomeracji, o której czytał, to jest przyjęty przez radę Ministrów, przy czym 
były względem tego odwołania. Mówca powiedział, że między innymi Spółka Wodno-
Ściekowa się odwoływała, która chciała, żeby z tej aglomeracji Gminy Darłowo wydzielić 
aglomerację Dąbki a resztę zostawić. Pan Wójt powiedział, ze ta propozycja lokalizacji tej 
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oczyszczalni ścieków to nie jest jego wymysł, lecz wymysł Pana Bochnackiego, który był 
Przewodniczącym pierwszej Rady w naszej Gminie, który dokumentację podał i uzasadnienie 
do tego. Pan Wójt powiedział, że uważa osobiście, że to jest najlepsza lokalizacja ponieważ 
jest w środku Gminy. pan Wójt powiedział, że to nie istotne jest jaka rura idzie o jakiej 
średnicy, tylko żeby była najbliższa droga, żeby tych przepompowni było po prostu mniej 
gdyż chodzi o koszty. Pan Wójt przypomniał, ze władze Gminy chciały i dążyły za rządów 
pani Burmistrz Darłowa, żeby te ścieki razem rozwiązać z Miastem. Pan Wójt przypomniał, 
że byłą taka Spółka Wodno-Ściekowa dla Miasta, w której Pan Wójt wówczas pracował jak 
przedstawiciel Kutra. Mówca powiedział, że Kuter też bardzo dużo pieniędzy wyłożył na to 
zadanie, żeby to miało zbierać ścieki łącznie z Łazami i Postomino. Pan Wójt powiedział, że 
w miedzy czasie zmieniły się uwarunkowania i polityczne i inne, że Miasto wykorzystało 
okazję i zrobiło sobie oczyszczalnie na naszym terenie, która jest tradycyjna i do dzisiejszego 
dnia funkcjonuje. Pan Wójt powiedział, że Władze Gminy Darłowo starały się o przyłączenie 
naszych ścieków, których ilość jest oczywiście ograniczona. Pan Wójt powiedział, że dostali 
pozwolenia z Miasta, że mogą ale po sezonie i w granicach tysiąca metrów sześciennych. Pan 
Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że bardzo dobrze ten temat zna, 
ponieważ był tez w to zaangażowany. Pan Wójt powiedział, że to potwierdził między innymi 
obecny Starosta i mają na tę okoliczność dokumenty. Pan Wójt powiedział, że była sugestia 
taka, żeby ścieki z rejonu Jeżyczki, Dobiesław z Malechowem gdzieś puścić, ale do 
Malechowa jest daleko, bo Gmina Malechowo jest rozległa i rozciąga się dalej. Poza tym na 
szczebli rządowym i wojewódzkim przyjęto, że dołączono do Gminy Darłowo miejscowość 
Przystawy, żeby ścieki do naszej Gminy oddawały. Pan Wójt powiedział, że następny kłopot 
był ze Słowinem, żeby te ścieki stamtąd do Gminy Sławno oddawać. Pan Wójt powiedział, że 
oczywiście nikt nie chciał tych ścieków brać, ponieważ Gmina Sławno nie miała wtedy 
jeszcze oczyszczalni, a ich problem rozwiązywało wówczas miasto. Pan Wójt powiedział, że 
jest zgodnie z tym projektem, który był opracowany przez nasze Władze Gminy. pan Wójt 
powiedział, że projekt jest obszerny, a autorem tego wszystkiego jest Pan Bochnacki. Pan 
Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że uważa, że Pan Bochnacki dobrą 
sugestię zrobił, że w środku Gminy jest teraz ta oczyszczalnia, która spełnia swe wymogi. Pan 
Wójt przypomniał zaznaczając co najważniejsze w związku z czym była walka w 2012 roku, 
że smród i fekalia nie lecą już do Jeziora Bukowo. Pan Wójt powiedział, że tym bardziej, że 
w planach było Uzdrowisko dlatego z tymi trudnymi inwestycjami chcieli odsunąć się od 
Uzdrowiska i odsunęli się od uzdrowiska lokalizując oczyszczalnię w Rusku. Pan Wójt 
powiedział, że nawet wokół oczyszczalni w Rusku nawet ludzie się budują. Oczyszczalnia 
jest, ale oczywiście trzeba tego pilnować, ponieważ nic samo się nie zrobi, samo się nie 
wymiesza i bakteria wszystkiego nie zjedzą. Pan Wójt powiedział, że uważa, iż do tematu nie 
ma co wracać, a kto chce rozmawiać na ten temat, to niech sobie rozmawia. Pan Wójt 
powiedział jeszcze że kiedyś przed tym opracowaniem była taka sugestia Pana Bochnackiego 
i dzisiaj mamy tego skutki – pan Wójt to podkreślił – że taka oczyszczalnia lokalna jest                      
w miejscowości Wicie, przy czym miejscowość się rozrosła i bajorko już dzisiaj nie daje rady 
oczyszczać, dlatego trzeba na gwałt ciągnąć, żeby zebrać te ścieki, aby ta miejscowość 
spełniała wymogi dla miejscowości wypoczynkowej. Pan Wójt powiedział, ze dyskusje czy 
własne danie niech będzie merytorycznie podparte. Mówca powiedział, ze wybudowana jest 
oczyszczalnia, wybudowane są rury, którymi lecą ścieki i na dziś milion złotych wpływa do 
budżetu z tytułu zagospodarowania ścieków. Pan Wójt podziękował za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
13 głosami za, przy 
0 głosami przeciw, i 
0 głosami wstrzymującym, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – Gospodarka 
wodno-ściekowa. 
/Uchwała Nr XLII/364/2013 RADY Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – Gospodarka wodno-ściekowa stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 

TRYBUNA OBYWATLSKA. 
Ad.3  

 
W tym punkcie głos zabrali:  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
chciałby zabrać głos w tym punkcie. Zgłosił się Pan Wójt, któremu Pan Przewodniczący 
udzielił głosu.  

(Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad) 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Giny Darłowo przeprosił, że pierwszy przed 

szeregiem wywołuje, ale to z tego względu, ze o godzinie 1200 ma się odbyć Zarząd Grupy 
Rybackiej ostatni już w tym roku, i chciałby tam być. Ponadto Pan Wójt powiedział, że 
chciałby teraz parę zdań na jako Wójt na koniec roku wypowiedzieć i też w jakiś sposób 
wyjaśnić, że oczywistym było trybunę obywatelską przenieść na koniec obrad, żeby była 
okazja do jakiegoś podsumowania i wypowiedzenia się o minionym roku a nie do 
rozpatrzenia do oczywistych spraw, które temu zostały rozstrzygnięte. Pan Wójt do tego 
dodał, że za chwilę jak skończy się sesja przygotowany jest skromny poczęstunek, czyli 
szampan alkoholowy i bezalkoholowy oraz ciasta własnej roboty, żeby symbolicznie 
potraktować to spotkanie. Pan Wójt powiedział, że dużo jest wypowiedzi, które wiążą się                 
z naszą małą ojczyzną jaką jest Gmina Darłowo. pan Wójt powiedział, że aby wywołać 
dyskusję to uważa że trzeba spojrzeć na to co było i wyciągnąć jakieś wnioski z tych zdarzeń 
z tego co było robione i co jest i na temat przyszłości, bo od tych zagadnień nie da sie uciec.  
Pan Wójt nawiązał swoją wypowiedź także do roku 2012 ponieważ powiedział, że lata 
szybko mijają. Mówca przypomniał, że jeszcze niedawno mieliśmy 2000 rok, gdzie człowiek 
był przerażony nowym tysiącleciem a już mamy 2014 rok i niemal nie wiadomo jak to szybko 
się stało.  

(Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad) 
Pan Wójt przypomniał, że 2012 rok był to okres takiej bieżącej działalności był takim 

znaczącym rokiem bo była sprawa związana miedzy innymi ze Spółką Wodno-Ściekową                   
i wiemy jak to się skończyło, a  co najważniejsze ścieki nie lecą do Jeziora Bukowo, a ceny 
ścieków są dużo niższe niż w Spółce i to funkcjonuje tyle lat. Pan Wójt powiedział, że uważa 
że to było słuszne ponieważ nie można patrzeć na interes wąskiej grupy, która się dziwi temu 
i sprawy dalej się ciągną, gdyż niektórzy są bardzo uparci wykorzystując procedurę sądową 
walcząc do ostatniej deski ratunku. Pan Wójt powiedział, że nie walczą o sprawy Gminy, lecz 
o swoje interesy. Pan Wójt powiedział, że 30 stycznia odbędzie się rozprawa w sprawie 
Spółki. Przy tym Pan Wójt powiedział, że warto poczytać te materiały. Pan Wójt powiedział, 
że boli go obłuda i dodał przy tym, że boli go obłuda zwłaszcza niektórych ośrodków 
wczasowych, którzy tu przychodzą ładnie, pięknie mówią, a co innego robią, a teraz przyszły 
te materiały i wszystko można poczytać. Pan Wójt mówił, że śmieje się z tego wszystkiego 
jak to jest traktowane. Pan Wójt powiedział, że natomiast 2013 rok pomimo kłopotów                         
i problemów był rokiem niestraconym, a wręcz widać, że dużo potrzeb zostało 
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zaspokojonych, a zresztą podsumowanie tego roku będzie w kwietniu, gdy zebranie wszystko 
będzie w cyfrach. Mówca powiedział, że w tym roku podsumowanie tego wszystkiego jest                 
w mediach i czasopismach. Był to rok, który dobitnie minął na sprawie Zespołu Szkół                      
w Dąbkach. Pan Wójt powiedział, że uważa, że tu tak naprawdę nie chodzi o szkołę tylko                  
o inne sprawy, dlatego też są sprawy w sądzie, o to na co pan Wójt się nie godzi, aby pisać 
lewe godziny po to aby ktoś miał etat w szkole. Mówca powiedział, że niech sąd o tym 
zadecyduje. Pan Wójt powiedział, że nie będzie się pod tym podkładał. Pan Wójt powiedział, 
że kto będzie z ramienia Gminy tym Dyrektorem dla jednej szkoły czy dla drugiej to sądy też 
są dla ludzi i niech te sprawy rozstrzygają. Pan Wójt powiedział, że jedno, co mu w jakiś 
sposób daje do zastanowienia, to że w 2012 roku podobna sprawa dotyczyła dwóch szkół                
w Dibiesławiu i w Słowinie i wtedy związku jakoś ZNP i Solidarność jakoś tej sprawy nie 
widziały i jakoś przeciwnie było, ale później jak zaczęła się ta sprawa w Dąbkach no to 
zaczęło się, że medialnie szło. Pan Wójt przypomniał, że intencją Władz Gminy nie była ani 
jakaś likwidacja tej szkoły tylko zmiana funkcjonowania tej szkoły. Szukano różnych 
rozwiązań, żeby ta szkoła dalej funkcjonowała. Pan Wójt powiedział, ze oczywiście 
wykorzystany został tam obrót wymogu prawnego słowo: „likwidacja” i na tym poszła cała ta 
awantura według Pana Wójta niepotrzebna. Pan Wójt powiedział, że nie będzie nikogo tutaj 
pouczał, ponieważ każdy wie co robi i dlatego nie będzie tego w jakiś sposób komentował. 
Pan Wójt powiedział, ze jedno co tylko powie to jest, że 15 stycznia jest rozprawa                          
w Wojewódzkim Sądzie odnośnie dyrektorów szkół. Pan Wójt nadmienił, że zresztą sa tam 
też inne sprawy i tym zajmują się prawnicy i niech te sprawy prowadzą. Pan Franciszek 
Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że z ramienia Gminy wszystko było zrobione, 
żeby ta szkoła dalej funkcjonowała, czy w takiej czy też innej formie, toteż zamiast jednej 
publicznej powstały dwie. Pan Wójt powiedział, że zamiast szukać wspólnego mianownika, 
żeby wspólnie ten wózek pchać tak istotny jakim jest szkoła, to zrobił się ring.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w swojej wypowiedzi poruszył 
również temat przebudowy drogi wojewódzkiej. Pan Wójt powiedział, że potrzebna bardzo 
jest ta inwestycja, niemniej jednak przez to pojawił się problem z dowożeniem dzieci do 
szkół. Tak więc Gmina musiała organizować dodatkowy transport na dowożenie. Autobus 
staje na przystanku przed szkołą. Na tę okoliczność ponoszone są koszty, więc trzeba policzyć 
to i zastanowić się co z tym zrobić i w styczniu do tego podejść.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w czasie 2013 roku 
weszła nowa sprawa, mianowicie wiatraki. Pan Wójt powiedział, że pamięta jaki jakieś 
dziesięć lat temu była gorsza sytuacja. Pan Wójt powiedział, że pamięta jeszcze jak w starym 
urzędzie Gminy pracował i wówczas był nacisk, żeby tych wiatraków jak najwięcej w naszej 
gminie powstało. Pan Wójt powiedział, że sprawami wiatraków zajmowano się dość długi 
czas i każdy stawiał jak jakiś kawałek ziemi miał. Pan Wójt przypomniał, że ludzie nawet 
zbierali się jakby potajemnie i Wójta nawet nie dopuszczali do tych spotkań, gdzie umowy 
podpisywali. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj jest odwrotna sytuacja, że ci którzy nawet 
wówczas byli tak bardzo zaangażowali, a nie dostali wiatraków, to teraz najwięcej protestują         
i w jakiś sposób chcą wpływać na nasze losy. Do tego wszystkiego Pan Wójt powiedział, że 
w 2005 roku, gdy jako jedna z niewielu gmin w Polsce przyjmowała plan zagospodarowania 
przestrzennego ta sprawa była początkowa. Pan Wójt powiedział, że mało kto ją ruszał 
formalnie a i tak wyszła ta odległość od domów 400 metrów. Ustalenia odległości 
wyznaczono także od dróg i innych rzeczy, ponieważ taki był wymóg. Pan Wójt powiedział, 
że taki był ustanowiony plan miejscowy bo takie wymogi były ustanowione na szczebli 
rządowym, takie zasady.  Pan Wójt powiedział, że wówczas praktycznie nikt nie protestował. 
Pan Wójt powiedział, że były protesty jedynie ze strony miejscowości Kopań, Cisowo, 
Zakrzewo bo oprócz tych małych wiatraków powstały też duże. Pan Wójt powiedział, że 
pamięta jak dziś, ze wtedy to nazywało się protesty i zarzuty. Pan Wójt powiedział, że stos 
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takich protestów byłby do rozpatrzenia. Pan Wójt powiedział, że Rada Gminy się zbiera, żeby 
rozpatrzyć, patrzy i nie ma ani jednego przed samym podjęciem. Pan Wójt powiedział, że 
mógłby to komentować, ale nie będzie tego komentował. Pan Wójt powiedział, że wiedząc                  
o tym, że to jest problem bardzo trudny, tym bardziej, że jest w Gminie i ma ojcowiznę, to               
w odpowiednim czasie wyłączył się jako Wójt ponieważ taki był wymóg i taka potrzeba. Pan 
Wójt powiedział, że prowadzi te sprawy za decyzją stron Wójt Gminy Sławno. Pan Wójt 
powiedział, by mówić o wszystkich sprawach jak się te sprawy rozpatruje, a nie tylko                       
o tym, że ta inwestycja jest szkodliwa. Pan Wójt powiedział, że wiadomo, że ta inwestycja 
jest szkodliwa w takim czy innym stopniu i nikt tego od początku nie ukrywa. Pan Wójt 
powiedział, że trzeba tez patrzyć na te plusy i minusy. Pan Wójt przypomniał, że kiedyś gdy 
było jeszcze województwo koszalińskie i urząd pełnił Wicewojewoda Koszaliński, który 
mówił, gdy ktoś mu oponował, żeby przedstawił swoje lepsze argumenty, a miedzy innymi 
chodziło przy tym o sprawy podatkowe.  Pan Wójt powiedział, że dzisiaj oponują za tymi 
sprawami podatkowymi ci, którzy płaca niecałe dwadzieścia tysięcy podatku na rok do 
Gminy lub kilka tysięcy. Pan Wójt powiedział, że za ubiegły rok tego podatku do Gminy 
wpłynie ponad cztery miliony złotych. Pan Wójt przy tym powiedział, że z tym na koniec 
roku rozstrzygnęli sprawy podatku za wiatraki w roku 2012 i do sądu nie poszli z tymi 
firmami wiatrakowymi i wpłynęło tu w ostatnich dniach do Gminy milion dwieście tego 
podatku. Pan Wójt powiedział, że to najczystszy pieniądz, ponieważ nasze nakłady związane 
są z formalnościami. Pan Wójt powiedział, że nie samymi pieniędzmi tylko się żyje, bo są też 
inne sprawy, o których trzeba porozmawiać. Pan Wójt powiedział, że jest zebrany spory stos 
uwag. Pan Wójt powiedział, że przygotuje te materiały, ale najpierw zasięgnie opinii 
projektantki, która to zaprojektowała, żeby przygotować to na posiedzenie Rady Gminy, żeby 
to w końcu rozstrzygnąć, a nie z tą sprawą się wozić w dalszym ciągu. Pan Wójt powiedział, 
że jest to dość trudna sprawa ale są także jeszcze inne ważne zagadnienia w przyszłym roku. 
pan Wójt powiedział, że rok finansowo mamy zamknięty jak mało kiedy i to pomimo tego jak 
nas odwiedził komornik, który pięć dni przetrzymał nasze pieniądze, które potem oddał co do 
grosza. Pan Wójt powiedział, że mamy zapłacone rachunki a jutro idą ostatnie zapłaty za 
rachunki w granicach 100-150 tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że zapłacone jest za 
płyty i za ułożenie, dla szkół też i przy tym Pan Wójt powiedział, że szkoły też mają 
zapewnione pieniądze na początek roku i też zapłacone będą diety radnych i sołtysów. Pan 
Wójt powiedział, że sytuacja startowa na przyszły rok jest bardzo dobra, niemniej jednak jest 
to sytuacja o tyle trudna, że bardzo dużo pieniędzy w budżecie zostało przeznaczonych na 
inwestycje w roku wyborczym, a są to inwestycje w ziemi, czego nie widać. Pan Wójt 
powiedział, że bardzo dużo pieniędzy jest przeznaczonych w miejscowość Wicie. Pan Wójt 
powiedział, że Gmina skorzystała z pieniędzy z Grupy Rybackiej i pomimo tego, że te 
przychody dla Gminy są rocznie w granicach pół miliona złotych, to inwestycja jest warta 
kilka milionów złotych. Pan Wójt powiedział, że przetarg już został rozstrzygnięty i pan Wójt 
podpisał już umowę na wykonanie ulicy Morskiej. Na dniach ma być jeszcze rozstrzygnięcie, 
i Pan Wójt powiedział, że myśli, że te sprawy rozstrzygną zagospodarowanie tej 
miejscowości. Pan Wójt powiedział, że może jest nie dobry ponieważ pamięć ma długą, i jak 
pamięcią sięga, to pamięta, że ta miejscowość jeszcze niedawno chciała się od Gminy 
odłączyć. Pan Wójt powiedział, że my to jednak ponad podziałami jesteśmy jak to jest                     
w rodzinie. Pan Wójt podkreślił, że jest to inwestycja bardzo konieczna i bardzo dużo 
środków własnych Gmina musi zgromadzić finansowych a nie tylko na papierze na realizację 
tej inwestycji – prawie dziesięć milionów złotych w przyszłym roku. pan Wójt powiedział, że 
kiedyś budżet był tej wielkości i pamięta jak został Wójtem to Gmina dostawała dziesięć 
milionów tylko budżetu. Pan Wójt powiedział, że może mając na wglądzie inflację, może jest 
to zbliżona wartość. Pan Wójt powiedział, że są to duże zadania i dlatego powie wprost, że 
jako Wójt chciałby żeby niektóre problemy przy realizacji tych zadań wznieść ponad podziały 
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i wyciszyć tę sytuację pomimo roku wyborczego, żebyśmy mieli siły i czas dla zrobienia 
czegoś dla mieszkańców tak jak to zostało ujęte w budżecie, który został uchwalony 
jednogłośnie. Pan Wójt powiedział, że tak jak deklarował w styczniu spotyka się z radnymi                
i będą omawiali te sprawy bardziej rzeczowo. Pan Wójt powiedział, że dlatego chciałby                       
w nowym roku życzyć wszystkim zdrowia, wytrwałości i rozmowy. Pan Wójt skierował 
następne zdanie wobec Pana Radnego Jana Różyckiego, że jemu także życzy zdrowia nawet 
jeśli ma odmienne zdanie. Pan Wójt powiedział, że Pan Janek ma tyle odwagi, że nawet do 
pana Wójta dobiera przyjdzie powiedzieć o co mu chodzi. Pan Wójt powiedział, że intencje 
tego są takie, żeby wspólnie było coś zrobione. Pan Wójt powiedział patrząc na Pana Jana 
Różyckiego, że ma on swoje plany i niema do niego pretensji o to wszystko, bo każdy może 
mieć swoje plany.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeśli coś jest mówione               
z nieprawdą tak jak to zebranie o wiatrakach zrobione w Dobiesławiu. Pan Wójt powiedział, 
że nie może być taka sytuacja, że biznesmen (Pani) ze Starego Jarosławia szuka kozła 
ofiarnego i najlepsze, żeby to był Wójt bo ma swoje zdanie i nie podporządkowuje się jej jak 
jej pracownicy, która myśli, że Wójt jest i Wojewodą i Starostą, który daje pozwolenia, 
prokuratorem. Pan Wójt powiedział, że Wójt jak każdy organ porusza się w zakresie swojej 
kompetencji i o tym trzeba pamiętać. Jeśli nie będzie się o tym pamiętać, to wtedy będzie 
bałagan i chaos a na to szkoda czasu i sił. Pan Wójt powiedział, że śmieje się jak                           
w Dobiesławiu niektórzy ganiali się bo chcieli postawić na swoim polu nawet cztery wiatraki, 
a potem się odzywali i im nie wyszło, a dzisiaj mają pretensje i są przeciwko wiatrakom bo 
stoją na czyimś innym polu. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest złożona i prosi bardzo                     
o wyważenie. Pan Wójt te prośbę skierował zwłaszcza do radnych. Pan Wójt powiedział, że 
nie może być tak, że obecni radni, którzy – dzisiaj mamy 2013 rok a za raptem 2014 – i oni 
oczywiście w ramach ciągłości władzy przenoszą odpowiedzialność za to co było przez radę 
w 2005 roku, czy w 2008 roku. Pan Wójt powiedział, że wrzucanie tego wszystkiego do 
jednego garnka, żeby medialnie to wszystko ładnie brzmiało to nie tedy zdaniem Pana Wójta 
jest droga.  Pan Wójt powiedział ponownie, że trzeba brać to wszystko pod rozwagę, 
ponieważ jak się mówi o wiatraku w Starym Jarosławiu to trzeba zapytać najpierw na czyim 
polu. Pan Wójt powiedział, że Pani, która tak źle mówi o szkodliwości, to właśnie na jej 
ojcowiźnie stoi jeden wiatrak. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj to się o tym zapomina, a to są 
konsekwencje tego wszystkiego. Pan Wójt powiedział, że lepiej porozmawiać przed 
podjęciem decyzji o tych konsekwencjach, ponieważ później to jak to się mówi, że będzie 
musztarda po obiedzie. Pan Wójt życzył wszystkim zdrowia, ponieważ zdrowie jest 
najważniejsze. Pan Wójt powiedział, że pieniądze są też potrzebne, ale o to trzeba zabiegać                 
i jest co raz trudniej o te pieniądze zabiegać. Pan Wójt powiedział, że chciałby żeby nie 
stracić czasu bo wspólnie uda się więcej zrobić. Pan Wójt powiedział, że myśli, że to jest 
takie wspólne dążenie. Pan Wójt powiedział, że to jest dlatego, żeby tego nie zmarnować                    
i powiedział, że czuje się na siłach i czy to jest jedna spółka czy druga to jest dla niego 
nieistotne. Pan Wójt oświadczył, że będzie startował w wyborach w przyszłym roku. Pan 
Wójt powiedział, żeby sprawa była jasna nie będzie chował głowy w piasek i co było dalej 
będzie a co złego to oczywiście przyjmie to jako jakieś wnioski żeby nie popełnić tych 
błędów. Pan Wójt powiedział, że pobędzie do godziny 1200 i powiedział, że myśli, że ta 
trybuna była potrzebna i sobie porozmawiamy. Pan Wójt powiedział, że wywołał po prostu 
temat, żeby powiedzieć o tym co było, a zwłaszcza co by tu zrobić żeby nam łatwiej się żyło 
w przyszłym roku. pan Wójt podziękował za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował Mówcy         
i zapytał czy ktoś jeszcze z obecnych państwa chciałby zabrać głos. Następnie udzielił głosu 
Panu Radnemu Piotrowi Skoczek.  

(Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo wyszła z sali obrad) 



Strona 19 z 26 
 

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo poruszył temat zebrania                             
w Dobiesławiu. Pan Radny powiedział, że ludzie być może mają pretensje, że powstają 
wiatraki w Gminie, ale gro ludzi cierpi z powodu zbyt bliskiego postawienia tych wiatraków i 
to jest ból główny tych mieszkańców. Pan Piotr Skoczek powiedział, że oni najwięcej cierpią, 
bo wiatraki postawione są tak, że nawet 400 metrów niektóre nie mają odległości, a stawia się 
już następny wiatrak, którego odległość wynosi 380 metrów. Mówca powiedział, że pomiar 
wykonywany był laserowo. Pan Radny powiedział, że ludzie ci cierpią, a pewien mieszkaniec 
będzie miał wiatrak niemal koło samego domu. Pan Piotr Skoczek powiedział, że może nie 
mają ci ludzie pretensji, że te wiatraki stoją. Mówca powiedział, że żeby te wiatraki stały ze 
strony nawietrznej czyli ze strony wschodniej za wsią, to nikt nie miałby pretensji nawet 
gdyby ich stało tysiąc. Mówca powiedział, że jeśli stoją ze strony nawiewnej zachodniej                     
i wszystko „wali” na wieś, to nie ma się czemu dziwić, że ludzie są rozgoryczeni. Pan Piotr 
Skoczek powiedział, że sam wie, że zebrania były robione po cichu, i nikt nie wiedział                      
w którym miejscu wiatraki staną i na którym polu, ponieważ to wszystko było ukryte. Pan 
Piotr Skoczek powiedział, że nawet sam próbował zebrać ludzi, żeby się sprzeciwić, ale nikt 
nie chciał. Mówca powiedział, że każdy mówił, że wiatraki mogą stać, że nic nie będą 
szkodziły. Pan Radny powiedział, że w tej chwili ludzie się sprzeciwiają i niema się czemu 
dziwić. Pan Piotr Skoczek powiedział, że teraz sam ma wiatrak za chałupa i szumi jak morze, 
cały dzień i cała noc.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że widzi, że w dalszym 
ciągu te wypowiedzi kierowane są do niego. Pan Wójt powiedział, że może tylko pomóc. Pan 
Wójt powiedział, ze nie uchyla się od odpowiedzialności, ponieważ to od tego jest nadzór 
budowlany w którego gestii jest zrobić tak, żeby było dobrze, a  jeśli takie są fakty jak 
przedmówca przedstawił, to pomoc ze strony Wójta będzie polegała na tym, że Pan Wójt 
także się podpisze pod tym wystąpieniem jeśli to nie jest postawione zgodnie z pozwoleniem 
wydanym przez Starostę. Pan Wójt powiedział, że trzeba tak zrobić, czyli Pan Skoczek jest 
Radnym więc napisze interpelację. A Pan Wójt się także pod tym podpisze i wyśle do 
Nadzoru Budowlanego, ponieważ jeśli ktoś łamie prawo to na drodze prawnej można to 
rozstrzygnąć i sprawa jest załatwiana. Pan Wójt powiedział, że ta sprawa dość długo jest 
załatwiana. Następnie Pan Wójt powiedział, żeby nie kierować wszystkiego do niego, bo co 
on może to może. Pan Wójt powiedział, że można napisać o wstrzymanie robót, ale trzeba 
przy tym pamiętać, że kij ma dwa końce i jeśli jest nieuzasadniony zarzut a z tego będą 
konsekwencję, to w grę wchodzi odszkodowanie. Dlatego wszystko musi być wyważone.  

(Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo wróciła na salę obrad) 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że deklaruje pomoc                      

i pismo wykorzysta i podpisze i wyśle do tych co te sprawy rozstrzygają. Pan Wójt 
powiedział, że takie jest prawo i ze strony Gminy na ile to będzie możliwe na tyle będzie 
pomoc. Pan Wójt powiedział, że tak tez przeorganizuje Urząd żeby także prawnicy mieli 
odpowiednie pomieszczenie, żeby można było do nich przyjść porozmawiać. Pan Wójt 
powiedział, że sprawy trzeba rozpatrywać.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował mówcy                 
i zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos, po czym udzielił głosu Panu Radnemu 
Piotrowi Skoczek. 

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do Pana Wójta, że to 
już jest musztarda po obiedzie, ponieważ te wiatraki już stoją i o to ludzie mają pretensje. Pan 
radny powiedział, że chciałby, żeby pan Wójt jako Wójt ludziom uświadomił, że rozbierać 
wiatraków to niema szans żadnych. Pan Radny powiedział, żeby w jakiś sposób pomoc 
ludziom w jaki sposób się zorganizować i przeciwdziałać czemuś takiemu. Pan Piotr Skoczek 
powiedział panu Wójtowi, ze pan Wójt jest szefem całej Gminy i proszą go o pomoc. Pan 
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Piotr Skoczek na zakończenie wypowiedzi powiedział, że mówi to w imieniu całych wsi: 
Wiekowo, Wiekowice i Dobiesław.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo ponownie zabrał głos w sprawie 
wiatraków. Pan Wójt powiedział do pana Radnego Piotra Skoczka, że jeśli inwestycja jest 
robiona niezgodnie z prawem, to jest to samowola budowlana i sprawa jest prosta. Pan Wójt 
powiedział, że nie ma co się przejmować, że one muszą stać. Pan Wójt powiedział, że jeśli 
wiatrak nieoranie stoi, to inwestor – nie Gmina, bo Gmina za to nie odpowiada – zrobił to 
niezgodnie z pozwoleniem na budowę, no to będzie musiał to rozbierać i nie ma „zmiłuj się”. 
Pan Wójt powiedział, że jest problem i nie ma problemu i trzeba iść prawnie i koniec. 
(Dzwonił do Pana Wójta telefon, w związku z czym pan Wójt odebrał i wyszedł z sali obrad) 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował mówcy                 
i zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos, po czym udzielił głosu Panu Janowi 
Gorskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  
 Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że Pan Wójt złożył bardzo 
poważną deklarację wobec której jako sołtys i działacz społeczny chciałby się ustosunkować. 
Mówca powiedział, że po pierwsze Pomono apelów Wójta i deklaracji jako Gmina                          
w ostatnich latach nie błyszczeliśmy. Pan Jan górski powiedział, że jako Gmina w ostatnich 
latach dreptaliśmy w miejscu. Mówca powiedział, że oczywiście trudno sobie wyobrazić, 
żebyśmy całkiem stanęli ponieważ to jest fizycznie nie możliwe, ponieważ jesteśmy zbyt 
bogatą gminą. Pan Jan Górski powiedział, że jesteśmy bardzo bogatą Gminą, która nie 
nadawszy sobie żadnego kierunku rozwoju zawsze będzie jakoś istnieć, ale czy życie  w tej 
gminie będzie łatwiejsze, to ma ku temu poważne wątpliwości.  

(Pan Kazimierz Kołtun Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad) 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki kontynuował wypowiedź mówiąc, że bardzo 

często tutaj na sali chcemy słyszeć coś tylko w dobrej wierze. Pan Jan Górski powiedział, że 
stwierdza, że wiele faktów jest nie domówionych, co stwarza wrażenie, że wszystko jest                   
w porządku, a tak absolutnie nie jest. Pan Jan Górski powiedział, że chciałby żeby w roku 
2014 Pan Wójt rozpoczął rzeczywisty dialog społeczny z mieszkańcami i nie prowadził 
niekończących się gier politycznych, czy gier opartych na szukaniu wrogów.  Pan Jan Górski 
powiedział, że my jako gmina nie możemy wytaczać w nieskończoność setek spraw 
sadowych różnym ludziom, wykonawcom, działaczom społecznym, ponieważ zabrniemy               
w ślepą ulicę. Mówca powiedział, że tak się nie zarządza współczesną Gminą. Pan Jan Górski 
powiedział, że pan Wójt mówił o samych sukcesach a nie mówił nic o porażkach, głębokich 
porażkach jakie miały miejsce w ostatnim roku. Mówca powiedział, że jaki jest stosunek 
Radnych do tego, że poniesiemy za chwilę większe koszty zapłaty Faktury, którą mogliśmy 
kiedyś zapłacić niżej, a w tej chwili wyrok komorniczy zmusza nas do tego byśmy ulegli. 
Mówca powiedział, że nie ma jakiś większych życzeń i życzy dalej takiej radosnej 
współpracy między nami, ale więcej krytycyzmu wobec tego, co mówi Pan Wójt. Pan Jan 
Górski powiedział, że z chęcią wypije lampkę szampana, ponieważ uważa, że żyjemy we 
wspólnocie. Mówca powiedział, że zapiekłości jakie miały miejsce w 2013 roku nie służyły 
temu by afirmować, żeby unosić jakąś osobę Janka Górskiego często wymienianego przez 
Pana Wójta. Mówca powiedział, żeby raczej zwracać uwagę na rzeczy ważne dla naszej 
Gminy, na rzeczy, które będą ciążyć na pokoleniach.  

(Pan Kazimierz Kołtun Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad) 
Pan Jan Górski powiedział, że za poprzedniej Rady wypowiadał się bardzo 

emocjonalnie Ne temat wiatraków. Mówca powiedział, że dzisiaj powtarza się to wszystko, 
co było bardzo jasno już powiedziane na tej sali o sytuacji na przykład wiatraków.  

 (Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wrócił na salę obrad) 
Pan Jan Górski podziękował za uwagę.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział: „Mów! Mów dalej, 
przyjacielu! Posłucham cię.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Górskiemu.  

Pan Jan Górski zwrócił się do Wysokiej Rady mówiąc, że w podsumowaniu chce 
powiedzieć, że bardzo często – rozumiejąc, że rządzenie jest bardzo trudną sztuką – trzeba 
ciągle dokonywać wyborów, a zawsze te wybory są trudne. Pan Jan Górski powiedział do 
Pana Wójta żeby zawsze w 2014 roku szedł ścieżką prawdy i żeby starał się zaprzestać 
wchodzić w niekończące się konflikty z takim a nie innym otoczeniem. Pan Jan Górski 
powiedział, że nie możemy jako gmina rozpoczynać dziesiątek spraw. Pan Jan Górski 
powiedział, żeby Pan Wójt w swojej wypowiedzi na temat kończącego się roku powiedział, 
także o porażkach jakie miały miejsce, a wówczas będzie bardziej autentyczny, a teraz jest nie 
autentyczny. Pan Jan Górski powiedział, że Pan Wójt powiedział o jakimś paśmie sukcesów, 
które…  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to widać, jak się 
jedzie drogą do Słowina, ale są oczywiście też minusy tego.  

Pan Jan Górski powiedział, że trudno zaprzepaścić trzydziesto pięciomilionowy 
budżet a w tym roku czterdziesto dwumilionowy budżet, że zawsze coś powstanie. Pan Jan 
Górski powiedział, żeby pan Wójt zaprzestał haseł typowo socjotechnicznych pod tytułem, że 
jesteśmy biedną gminą. Pan Jan Górski powiedział, że jesteśmy bardzo bogatą Gminą, że 
mamy dobre możliwości rozwoju i ma nadzieję, że zostanie to dostrzeżone w 2014 roku. Pan 
Jan Górski w tym momencie prywatnie niemniej jednak w obliczu sporej publiczności na sesji 
zapytał pana Franciszka Kupracza na co startuje w wyborach, czy na Radnego Jeżyc, 
ponieważ nie określił się na co startuje w wyborach.  

Na sali obrad rozległ się śmiech wielu osób.   
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do pana Jana Górskiego, 

że to mu się podoba. Następnie Pan Wójt odpowiedział, że startuje na Wójta Gminy i na 
Radnego Powiatowego jak ktoś go tam weźmie do komitetu. Poza tym pan Wójt powiedział, 
że druga sprawa, jak mowa o bogactwie, to trzeba patrzyć na cyfry, ze ludzie mają nie 
zapłacone z a wodę, za śmieci, za ścieki pół miliona złotych a zwłaszcza nie płaca podatku 
rolnego, przy czym mają dopłaty unijna a nasz podatek w Gminie jest bardzo niski, najniższy 
w powiecie i jeden z najniższych w ogóle w województwie. Pan Wójt powiedział, że ludzie, 
nasi mieszkańcy chcą być w porządku i płacić tutaj i Wójt jak z nimi rozmawia, to biorąc pod 
uwagę bieżące potrzeby na dzieci i na życie powodują i warunkują, że ich po prostu nie stać 
na te opłaty, ten podatek. Przy tym Pan Wójt powiedział, że są oczywiście nieszczęśliwe 
wypadki i oficjalnie powiedział, że niektórzy ludzie wypominają Panu Lepperowi, że się 
rozbija ciągnikami i tak dalej. Pan Wójt powiedział, że  na jego miejscu nie chciałby być, bo 
dzisiaj jest w takim stanie zdrowotnym, ze to wszystko może zostać  a jego nie być. Pan Wójt 
powiedział, że naszym mieszkańcom trzeba pomóc. Przy tym Pan Wójt powiedział, że nie 
mówi o niektórych biznesmenach ze Starego Jarosławia, czy innych, którzy mają układy. Pan 
Wójt powiedział, że jeśli nie chcemy z pieniędzy zewnętrznych tylko kosztem opłaty 
klimatycznej i uzdrowiskowej, gdzie dostajemy dopłatę to już coś jest chorego. Przecież te 
pieniądze ani nie pójdą gdzieś indziej, tylko pójdą w to. Pan Wójt powiedział, że jeździ 
ostatnio i drogi są takie, że trzeba podziękować niektórym Radnym, którzy w porzeczu go 
przycisnęli i drogi z jumb powstały. Pan Wójt powiedział, że oni nic więcej nie chcą.  

Na sali obrad zrobiło się głośno.  
(Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad) 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że o starym roku mogą 

sobie porozmawiać szczerze. Pan Wójt powiedział, że jest opracowane w latach 
dziewięćdziesiątych studium, które mówi o perspektywach rozwoju naszej Gminy. Pan Wójt 
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powiedział, że część jest tam jednak, która sprawdziła się w czasie, ale dzisiaj można 
zobaczyć jak na naszych wsiach robią się osiedla, a rolnicy mają sprzęt taki, że płyty się 
chowają, to już nie są gospodarstwa indywidualne tylko specjaliści. Dużo się zmieniło. Pan 
Wójt powiedział, że ludzie nie chcą się pozbywać gruntów. Ponadto nie są uporządkowane 
sprawy spadkowe. Pan Wójt powiedział, że boli gdy ktoś dostaje dopłaty a nie może zapłacić 
podatku. Jest to zastanawiające. W sprawie wiatraków Pan Wójt powiedział, że można 
obracać, nawet likwidować. Pan Wójt powiedział, że ze stanowiska Gminy nie ma 
zobowiązań i powiązań, lecz mamy czystą grę. Pan Wójt wspomniał także, że nawet 
przegrywaliśmy z wiatrakami a dzisiaj jest wszystko inaczej traktowane. Pan Wójt 
powiedział, że nie będzie takiej miłości i zlituj się. Pan Wójt wspomniał o kutrze, obok 
którego dzisiaj rano przejeżdżał, i zobaczył okna powybijane i błoto gorzej jak na wsi, a tam 
też swojego czasu byli tacy ludzie, którzy mieli prawo wiele chcieli, a dzisiaj koło biedronki 
proszą o 2 zł, żeby im dać. Pan Wójt powiedział, że dlatego mamy rozmawiać ale żeby nie 
stracić czasu bo przyszły rok naprawdę jest trudny, gdyż dziesięć milionów na inwestycje 
żeby je zrobić to swoją połowę gmina musi mieć. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj Gmina                  
u ludzi to ma w granicach dwóch milionów złotych niewyegzekwowanych. Pan Wójt 
powiedział, że może dla niektórych są to małe pieniądze, ale dla nas są duże. Pan Wójt 
powiedział, że w tym roku trzeba podjąć działania, żeby to sukcesywnie ściągnąć. A miesiąc 
za miesiącem mija. Pan Wójt powiedział, że jak będą wybory to sobie porozmawiają. Pan 
Wójt powiedział, że ostatnio jak były wybory to chodził o dwóch kulach a przez tę walkę                  
o jednej teraz chodzi, także nie ma tego złego, co by na dobre nie wyszło. Pan Wójt na 
zakończenie wypowiedzi powiedział, że jest optymistą pomimo różnicy zdań.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował mówcy                 
i zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos, po czym udzielił głosu Panu Radnemu 
Przemysławowi Pociecha.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby 
powrócić do tego spotkania w Porzeczu, ponieważ chciałby usprawiedliwić się w stosunku do 
swoich wyborców i mieszkańców ze swojego okręgu. Pan Radny Przemysław Pociecha 
powiedział, że nie był na tym spotkaniu w Porzeczu odnośnie odnowy dróg. Mówca zapytał 
czy mógłby się jakoś usprawiedliwić? Pan Przemysław Pociecha wymienił drogi                              
w miejscowościach Barzowice, Drozdowo, Zakrzewo i Palczewice czy będą w 2014 robione, 
czy może to jest spowodowane, jego nieobecnością na spotkaniu w Porzeczu,  wiec te drogi 
nie będą robione z płyt? Mówca powiedział, że miejscowość Wicie tez chciałby wymienić, 
ale z tego co Pan Wójt nawet na dzisiejszej  sesji powiedział, że będą inwestycje związane z 
drogami robione. Pan Przemysław Pociecha powiedział, że wszystko jest, że drogi są 
przyzwoicie robione i tak jak Wójt powiedział, nawet zapłacone. Pan Przemysław Pociecha 
zapytał tylko czy w tych okręgach będą te drogi robione i czy to jest przyczyną tego, że nie 
był na tym spotkaniu. Pan Przemysław Pociecha podkreślił, że nie był na tym spotkaniu, 
ponieważ nie był zaproszony na to spotkanie. Pan Przemysław Pociecha powiedział, że może 
czegoś nie wie i może tutaj się czegoś dowiemy, że on się dowie i reszta osób może się 
dowie. Pan Radny prosił Pana Wójta o chociaż dwa zdania na ten temat, żeby czasu już nie 
przedłużać.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo podziękował za szczera wypowiedź 
pana Radnego. Pan Wójt powiedział, że uważa że taka rozmowa jest potrzebna, a potem to 
pisanie jeśli w trakcie rozmowy nie znajdą wspólnego mianownika. Pan Franciszek Kupracz 
powiedział, że jest wójtem Gminy całej a nie tylko czy ten radny przychodzi, czy nie 
przychodzi, czy pamięta o tym wszystkim. pan Wójt powiedział, że trzeba to rozłożyć i trzeba 
wybierać. Pan Wójt powiedział, że w pana Przemysława Pociechy okręgu wyborczym – choć 
tera podzielony już został – były planowane są drogi z jomb, ale w miejscowości Wicie ten 
środek miejscowości trzeba zrobić i znaleźć na to pieniądze nawet dofinansowanie. Pan Wójt 
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powiedział, że w Wiciu jest inwestycja, która ma największe pieniądze i trzeba wszystko 
zrobić, żeby te pieniądze były, żeby to wszystko zapłacić, żeby nie było czegoś takiego jak                          
w ostatnich dniach. Pan Wójt powiedział, że podtrzymuje, że trzeba się spotkać ze wszystkimi 
radnymi.  Pan Wójt powiedział, że omawiane będą drogi i oświetlenie. Pan Wójt powiedział, 
że boiska są ważne, ale szkoły ważniejsze. Pan Wójt powiedział, że to spotkanie planowane 
na termin około połowy stycznia. Pan Wójt powiedział, że chciałby aby na tym spotkaniu 
była Pani Skarbnik i Zastępca Wójta.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że miałaby prośbę do 
pana Wójta żeby było wykonywane z funduszy sołeckich na wioskach to co mieszkańcy 
uzgadniają, żeby mieszkańcy niemieli pretensji do niej, że uzgadniali co innego na zebraniu a 
co innego jest robione. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że ona chętnie zrobiła by drogi 
wszędzie z płyt, ale jeśli mieszkańcy uzgadniają jedną drogę, a Gmina robi co innego, to ona 
niema na to wpływu i powiedziała to mieszkańcom. Mówczyni powiedziała, że mieszkańcy 
powiedzieli, że nie będą po prostu przychodzili na zebrania wiejskie, bo jeśli oni uzgadniają 
co powinno być zrobione, a jest niewykonywane to co powinno być zrobione. Pani Sołtys 
powiedziała, że dla niej każdy mieszkaniec jest mieszkańcem. Mówczyni powiedziała, że 
mieszkańcy na zebraniach uchwalają co powinno być w pierwszej kolejności zrobione, a 
Gmina robi swoje, wiec nie wie po co są te zebrania sołeckie. Mówczyni podziękowała za 
uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował mówcy                 
i udzielił głosu Panu Wójtowi. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo życzył pani Wandzie dużo sił 
ponieważ już nie raz prowokuje go do działania. Pan Wójt powiedział, że Pani Wanda chyba 
opiera się na tym co mówi sie obecnie, ale jeśli dwa, trzy lata temu mówiono mieszkańcom, 
że będzie to zrobione i jest robione z opóźnieniem. Pan Wójt powiedział, że ma wszystko 
odnotowane i wie, że niektórzy pamiętają, ze dwa, trzy lata temu mówione było o drodze. Pan 
Wójt powiedział, że w ramach ciągłości o tym także trzeba pamiętać, bo inaczej byśmy się 
pogubili w tym wszystkim.  

(Pan Bogdan Brzeziński Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad) 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała do Pana Wójta, że 

pamięta Pana Wójta wypowiedź, że należy się mieszkańcom droga. Pani Wanda powiedziała, 
że na zebraniu wiejskim Pan Wójt powiedział  mieszkańcom, że mogą swoje, ale on obiecał 
Prezesowi Spółdzielni Mleczarskiej, ze zrobi drogę i droga będzie zrobiona. Mówczyni 
powiedziała, że droga została zrobiona. Pani Wanda hańcza ryk zapytała dlaczego Pan Wójt 
mówi w ten sposób? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał dwukrotnie, czy on to 
powiedział?  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała do Pana Wójta, że są 
świadkowie, którzy byli na tym zebraniu. Mówczyni powiedziała, że nie zmyśla tego.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ktoś ma prawo tak 
mówić, ale są konsekwencje tego. Pan Wójt powiedział, że w jego usta szereg spraw jest 
wkładanych. Pan Wójt powiedział, że szereg spraw jest i jak już tak rozmawiamy, to dostał 
materiały od prezydenta i inne. Pan Wójt powiedział, że czytał o tym, że jest robiona sesja                 
a z sesji notatka służbowa zwłaszcza z tego spotkania, gdy samorząd chciał uhonorować pani 
Zosi Krakowiak 25-lecie. Pan Wójt powiedział, że ktoś nie protokół przytacza, lecz swoją 
notatkę. Pan Wójt powiedział, że nie wie nawet czy to zbieżne jest z zapisami w protokole. 
Pan Wójt powiedział, że nie będzie tego kwestionował, bo każdy ma prawo ponosi za to 
konsekwencje. Pan Wójt powiedział, że odpowiada za te sprawy, które do niego należą.  Pan 
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Wójt powiedział, że jeśli ktoś mówi takie czy inne rzeczy to ponosi za to odpowiedzialność. 
Pan Wójt przypomniał o Panu rolniku, który mieszka w byłym budynku szkolnym, który 
atakował Wójta, żeby rozmawiał z firmami, żeby na jego polu postawiły wiatraki. Pan Wójt 
powiedział, że drugi rolnik tez tak postępował. Pan Wójt powiedział, że mówił im, ze to oni 
są stronami i oni muszą się dogadać. Pan Wójt powiedział, że oni mają dzisiaj pretensje, że 
tam gdzieś powstały wiatraki i teraz są przeciwko wiatrakom, bo nie umieli swojej sprawy 
załatwić.  

(Pan Bogdan Brzeziński Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad) 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że będzie mówił 

wprost, bo prawdy się nie boi. Pan Wójt powiedział, że są tego też konsekwencje. Pan Wójt 
powiedział, żeby porozmawiać o starych grzechach. Pan Wójt powiedział, że też nie wszystko 
mu się udało. Pan Wójt powiedział, że do grzechu trudno się przyznać, i pokute obiecywać. 
Pan Wójt powiedział, że Gmina jest i nie wystarcza na bieżące funkcjonowanie sześciu szkół 
tak czy inaczej. Pan Wójt powiedział, że dba o kościoły, o cmentarze, przy czym powiedział, 
że pamięta jak został Wójtem, to jaki był problem ze stertami śmieci. Pan Wójt powiedział, że 
szkoły są, a świetlic było na początku osiem tylko i śmiali się ludzie z tego, że jak będzie ich 
więcej to kto to utrzyma. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj funkcjonują i są wspólnym 
dorobkiem, i należy to uszanować. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj uważa, że dużo środków 
trzeba rzeczywiście skierować w Uzdrowisko bo jest taka możliwość. Pan Wójt powiedział, 
że są ścieki odebrane i droga dobra, a teraz trzeba zabrać się za tę mała infrastrukturę,. Pan 
Wójt powiedział, że może nie w tym roku, ale w następnym, żeby ci ludzie, którzy tu 
przyjeżdżają nie mówili, że tu jest oaza ciszy i spokoju. 

(Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad) 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ma pozytywne 

nastawienie do świata.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Janowi Gorskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki poprosił Pana Wójta, żeby ustosunkował się 

dzisiaj na Sali wobec ostatniego zajęcia komorniczego, które wynikało z tego, że inwestor 
słusznie udowodnił swoje racje przed sądem. Pan Jan Górski powiedział, że my teraz jako 
gmina poniesiemy większy ciężar tego. Mówca zapytał czy było słuszne, że Pan Wójt 
wystąpił na drogę sądową?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na te sprawę to                    
i telewizja była. Pan Wójt powiedział, że nie wierzyli, że Komornik oddał wszystkie 
pieniądze i trzeba było pokazać. Pan Wójt powiedział, że pani Skarbnik jest i może to 
potwierdzić, ze wpłynęło co do grosza. Pan Wójt powiedział, że ta inwestycja jest wieloletnia 
i jest to przesył ścieków z Dąbek do Ruska. Inwestycja wygrana została przez firmę z 
Międzyrzecza. Pan Wójt powiedział, że tak się złożyło, że w trakcie zmarł właściciel.  

Pan Jan Górski powiedział, że to już drugi właściciel nam umiera.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wykańczamy tymi 

kanalizacjami. 
Pan Jan Górski powiedział, że firma Saga też i analizują ją teraz jeszcze ile lat 

upłynęło. Pan Jan Górski powiedział, że do Sagi tez wróci.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał po co?  
Pan Jan Górski powiedział, że muszą.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że firma saga dała 

początek… 
Pan Jan Górski odpowiedział do Pana Franciszka Kupracza Wójta Gminy Darłowo, 

że ponieważ Pan Wójt startuje na wójta po raz kolejny.  
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 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że startuje i wygra. Pan 
Wójt nawiązując do tego zadania, które było finansowane pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska powiedział, że jest sześćset dwadzieścia tysięcy nie 
wykorzystanych, a na zapłacenie reszty było i jest trzymane dalej dla tego wykonawcy. Pan 
Wójt powiedział, że wykonawca nie zrobił wszystkiego i nie wywiązał się z umowy z tego 
wszystkiego. Pan Wójt powiedział, że zrobił to tak jak zrobił a wyrok był nieprawomocny                 
i trzeba było to skończyć. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj zawarta jest taka ugoda, że dalej 
nas kredytują z ta inwestycją, ponieważ do końca sierpnia mamy zapłacić to wszystko bez 
żadnych dodatkowych rzeczy. Pan Wójt powiedział, że dogadane jest to wszystko. Pan Wójt 
powiedział, że miedzy innymi jak do końca czerwca te pieniądze z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska nie były by wykorzystane, to by przepadły. Pan Wójt powiedział, że 
Wojewódki Fundusz nie chciał przedłużać tej sprawy. Pan Wójt powiedział, że trzeba iść do 
przodu. Pan Wójt powiedział, że spadkobiercy mają przyjść poprawić swoje roboty jeśli nie 
teraz to wiosną. Pan Wójt powiedział, że jest to wszystko poukładane, że zapłacone będą 
najpierw te pieniądze, które leżą w Wojewódzkim Funduszu dwa i pół roku. pan Wójt 
powiedział, że praktycznie przez dwa i pół roku ten wykonawca nas kredytował. Pan Wójt 
powiedział, że sprawa jest dogadana i na tę okoliczność zostało podpisane porozumienie                     
i pieniądze są zwrócone. Pan Wójt powiedział, że do tej sprawy będzie wracał być może                    
w lutym. Pan Wójt powiedział, żeby nie udawać, że nie ma kryzysu, bo ten kryzys jest 
zwłaszcza kryzys finansowy. Pan Wójt powiedział, że jak trudno pozyskać pieniądze to mogą 
powiedzieć nawet drobni przedsiębiorcy na terenie Gminy. pan Wójt powiedział, że coraz 
mniej tych pieniędzy jest. Pan Wójt powiedział, że na oświatę znów Gmina dostała pismo, że 
będzie mniej. Pan Wójt powiedział, że tak to jest i trzeba się ratować samemu. Pan Wójt 
powiedział, że między innymi przeorganizuje od nowego roku Urząd Gminy w związku                           
z czym będzie tak zwanych dwóch komorników. Pan Wójt powiedział, że zmienią się 
właściwości egzekucyjno-windykacyjne. Pan Wójt powiedział, że te sprawy trzeba na bieżąco 
załatwiać. Pan Wójt powiedział, że jeśli się opuści dwa, trzy miesiące, to później trudno 
wyegzekwować pieniądze. Pan Wójt powiedział, że nie mówi tutaj o mieszkańcach lecz                  
o biznesach i dodał, że prowadzenie biznesu w tej chwili – nie mówi o wielkich koncernach 
lecz o małych biznesach – a jak przy tym choroba wejdzie to jest bardzo ciężko prowadzić. 
Pan Wójt powiedział, że nie ma co rąk załamywać bo trzeba żyć i to układać. Pan Wójt 
powiedział, że myśli, że do końca kadencji uda się to wspólnymi siłami zrealizować.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos, po czym udzielił głosu panu Janowi Górskiemu.  

Pan Jan Górski powiedział, że do życzeń dołącza więcej szczerości. Mówca życzenia 
skierował wobec Pana Wójta.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał czy pan Jan Górski zdrowia 
mu życzy?  

Pan Jan Górski odpowiedział, że tak.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo podziękował za zdrowie.  
Wobec braku chętnych w dyskusji Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 

Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Na tym dyskusję zakończono.  

Na tym punkt zakończono.  
 

Zakończenie sesji. 
Ad. 4. 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XLII Sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1140 w dniu 30 grudnia 2013 roku. 
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/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na płycie DVD. 
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